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PROTOKÓŁ  Nr VII/2015 

VII sesji Rady Gminy Ryjewo z dnia 27 maja  2015 roku. 

 

Sesja odbyła się w Gminnym Ośrodku Kultury w Ryjewie. 

Sesję rozpoczęto o godzinie 15
00

 – zakończono o godzinie 17
00

.
    

 

VII sesję Rady Gminy otworzył i przewodniczył jej Pan Kazimierz Zima- Przewodniczący 

Rady Gminy. 

 

Lista obecności radnych stanowi załącznik Nr 1 do protokołu. 

Lista obecności sołtysów stanowi załącznik Nr 2 do protokołu. 

Lista obecności  zaproszonych gości stanowi załącznik Nr 3 do protokołu. 

 

Przewodniczący  Rady Gminy stwierdził prawomocność sesji.  

Na stan  15 radnych w sesji uczestniczy 15  radnych. 

 

W sesji ponadto uczestniczyli: 

 

1. Pan Sławomir Słupczyński          - Wójt Gminy 

2. Pani Dorota Cipkowska               - Z-ca Wójta Gminy      

3. Pani  Małgorzata Zdunek             - Skarbnik Gminy 

4. Pani Małgorzata Kubic                - Sekretarz Gminy 

5. Pani Dorota Czerkies                  - Kierownik Referatu Organizacyjnego 

6. Pan Adam Mączyński                  - Kierownik GOPS w Ryjewie 

7. Pani Krystyna Łapacz                  - Radna Rady Powiatu Kwidzyńskiego 

8. Pan Tomasz Świerczek                 - Radny Rady Powiatu Kwidzyńskiego 

9. Pan Jan Homa  - Starostwo Powiatowe w Kwidzynie 
10. Pani Anna Skrabalak                   - Kierownik projektu „Równi w zdrowiu- profilaktyka i wczesne 

 wykrywanie nowotworów w powiecie Kwidzyński” 

 

Ad.2  Ustalenie i zatwierdzenie porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował Radnych, iż wraz z zaproszeniami otrzymali 

porządek obrad. W związku z powyższym Przewodniczący Rady wystąpił do Radnych z 

pytaniem czy maja uwagi do przedstawionego porządku obrad. Radni nie wnieśli uwag, 

wobec czego przystąpiono do głosowania. W głosowaniu jednogłośnie  przyjęto porządek 

obrad w brzmieniu: 

 

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności sesji.  

2. Ustalenie i przyjęcie porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej VI sesji Rady Gminy Ryjewo.  

4. Przedstawienie informacja na temat projektu „Równi w zdrowiu – profilaktyka i wczesne 

wykrywanie nowotworów oraz promocja zdrowia w powiecie kwidzyńskim” 

5. Informacja o przeprowadzonych remontach i modernizacji dróg gminnych, powiatowych                       

i wojewódzkich w 2014 r. oraz plany remontowe na rok 2015. 

6. Przedstawienie sprawozdania z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy 

w  Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w roku 2014.  

7. Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2014 rok: 

a) Sprawozdanie Wójta z wykonania budżetu za 2014 rok;   

b) Odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z wykonania 

budżetu Gminy Ryjewo za 2014 rok wraz ze sprawozdaniem finansowym; 
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c) Przedstawienie opinii Komisji Rewizyjnej w sprawie wykonania budżetu Gminy 

Ryjewo  za 2014 rok; 

d) Dyskusja dotycząca przedstawionego sprawozdania z wykonania budżetu Gminy 

Ryjewo  za 2014 rok, 

e) Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Ryjewo za rok 2014. 

8. Głosowanie w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy Ryjewo:  

a) Przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Ryjewo w sprawie 

udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Ryjewo; 

b) Odczytanie uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku w sprawie opinii                         

o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Ryjewo; 

c) Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Ryjewo.  

9. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Regulaminu udzielania dofinansowania do prac 

związanych z usuwaniem wyrobów zawierających azbest z terenu nieruchomości 

położonych na obszarze Gminy Ryjewo ze środków pochodzących z dotacji 

Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Gdańsku z 

udziałem środków udostępnionych przez Narodowy Fundusz Ochrony Środowiska i 

Gospodarki Wodnej. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia stawki procentowej służącej naliczeniu opłaty 

adiacenckiej z tytułu wzrostu wartości nieruchomości w wyniku podziału nieruchomości 

lub spowodowanych budową urządzeń infrastruktury technicznej. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr III/17/14 Rady Gminy Ryjewo z dnia                   

29 grudnia 2014 roku w sprawie uchwalenia budżetu gminy na rok 2015.  

12. Podjęcie uchwały w sprawie  przekazania przez Gminę Ryjewo środków finansowych 

zaplanowanych w budżecie Gminy Ryjewo w roku 2015, na Wojewódzki Fundusz 

Wsparcia Państwowej Straży Pożarnej Województwa Pomorskiego.  

13. Informacja Wójta z działalności w okresie między sesjami.  

14. Interpelacje i zapytania radnych.  

15. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.  

16. Wolne wnioski i informacje.  

17. Zakończenie obrad.  

 

Ad. 3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej VI  Sesji Rady Gminy Ryjewo. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Kazimierz Zima poinformował, że protokół z VI sesji z 

dnia 29 kwietnia 2015 r. wyłożony był  do wglądu w Urzędzie Gminy w Ryjewie oraz 

opublikowany w Biuletynie Informacji Publicznej. Przewodniczący Rady zapytał czy są 

uwagi do protokołu. Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania.  Rada Gminy Ryjewo 

przyjęła jednogłośnie protokół  z  VI  sesji Rady Gminy z dnia 29 kwietnia 2015 roku. 

 

Ad.4. Przedstawienie informacja na temat projektu „Równi w zdrowiu – profilaktyka i wczesne 

wykrywanie nowotworów oraz promocja zdrowia w powiecie kwidzyńskim”.  

 

Pani Anna Skrabalak: Dziękuję bardzo za zaproszenie i umożliwienie mi przedstawienia 

kilku słów o projekcie. Projekt pn. „Równi w zdrowiu – profilaktyka i wczesne wykrywanie 

nowotworów oraz promocja zdrowia w powiecie kwidzyńskim” realizowany jest przez 

Starostwo Powiatowe w Kwidzynie. Dotyczy on podjęcia działań mających na celu dotarcie 

do osób zagrożonych zachorowaniem na nowotwór szyjki macicy, płuc i oskrzeli. We 

wstępnej fazie przeprowadzone zostaną badania ankietowe, które pozwolą wyłonić osoby 

najbardziej zagrożone zachorowaniem. W następnej kolejności osoby kwalifikujące się do 

projektu zostaną poddane badaniom lekarskim, które w pełni pozwolą zdiagnozować 
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ewentualną chorobę i skierować ją na dalsze leczenie. W ramach tego projektu 

przeprowadzone będą również szczepienia młodych dziewcząt z rocznika 2002 i 2003 

przeciwko wirusowi HPV. Dlatego mam prośbę w szczególności do Sołtysów by przekazali 

w swoich miejscowościach, że w najbliższym czasie będą przeprowadzane na terenie Państwa 

gminy badania ankieterskie, by mieszkańcy nie obawiali się tych osób i chętnie uczestniczyli 

w tej ankiecie.   

 

Przewodniczący Rady: Bardzo dobra i potrzebna inicjatywa. Proszę również radnych o to by 

informowali mieszkańców, że taka akcja się odbędzie.  

 

Przewodniczący Rady podziękował Pani Annie Skrabalak za przedstawione informacje i 

udział w sesji.  
 

Ad.5. Informacja o przeprowadzonych remontach i modernizacji dróg gminnych, 

powiatowych  i wojewódzkich w 2014 r. oraz plany remontowe na rok 2015. 

 

Przewodniczący Rady: Witamy bardzo serdecznie przedstawiciela Starostwa Powiatowego 

w Kwidzynie i prosimy o informację na temat remontów dróg powiatowych.  

 

Pan Jan Homa: W 2014 roku  największą inwestycją na terenie gminy Ryjewo była 

modernizacja drogi powiatowej od Straszewa do Kwidzyna, ostatni odcinek od Brokowa do 

Kwidzyna. Koszt tej modernizacji to 1 mln 850 tyś. zł.  Był to odcinek 4,7 km i 220 metrów 

chodnika.  W 2015r. największą inwestycją drogową będzie remont drogi powiatowej na 

terenie gminy Gardeja a konkretnie  Bądki - Jaromierz. Koszt tej inwestycji to  6 mln złotych. 

Jak co roku budżet Starostwa na utrzymanie dróg jest podobny. Ważne jest ile z tych środków 

będziemy zmuszeni przeznaczyć na zimowe utrzymanie dróg. Ostatnie lata pod względem 

zimowego utrzymania były łaskawe. W roku 2014 wydatkowano na ten cel jedynie 184 tyś. zł 

a przypomnę lata, gdy były wydawane nawet  850 tyś zł, a także ponad 1 mln zł.  Na remonty 

i inne prace związane z utrzymaniem dróg, w tym odnowienie znaków drogowych, bo 

niestety są one dewastowane a nie jednokrotnie kradzione, wydajemy rocznie ok. 1,5 mln zł. 

W roku ubiegłym napraw powierzchniowych po zimie wykonaliśmy ogółem 68 tyś. m
2 

. W 

roku 2014 na terenie gminy Ryjewo wykonaliśmy takie nawierzchnie od Klecewka w 

kierunku Pułkowic i Watkowic. Ogółem 19 tyś. m
2
. W roku bieżącym planujemy wykonać 

ok. 70 tyś. m
2
 powierzchniówek, z czego na terenie gminy Ryjewo zaplanowanych jest 18/ 

tyś m2 na drodze od ośrodka zdrowia w Straszewie do Watkowic Małych i dalej do granicy 

powiatu. Roboty te będą wykonywane w m-cu lipcu.  

 

Przewodniczący Rady: Drogi powiatowe nie wyglądają najgorzej, jeżeli chodzi o ich stan 

techniczny, wiadomo, że chcielibyśmy więcej, ale i tak ich stan w porównaniu do innych dróg 

jest bardzo dobry.  

 

Radny Bogdan Barcik: Kiedy możemy spodziewać się, okaszania dróg powiatowych? 

 

Pan Jan Homa: Drogi kosimy dwa razy do roku. Pierwsze koszenie odbywa się zazwyczaj w 

okresie maja i czerwca, natomiast kolejne w sierpniu i wrześniu. Mamy wyłonionego już w 

drodze przetargu wykonawcę, więc pierwsze prace powinny rozpocząć się już w najbliższych 

dniach.  W ostatnich latach usunęliśmy duże zakrzaczenia rowów, dzięki czemu teraz nie 

mamy, aż tak dużo pracy z tym związanej. Obecnie chcemy skupić się na odtwarzaniu rowów 

z uwagi na dość duże worywanie się rolników w pas drogowy.  
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Pan Sławomir Słupczyński: Na terenie powiatu sztumskiego powstaje farma wiatrowa. 

Sprzęt ciężki, który przy tej farmie pracuje spowodował bardzo mocne zdewastowanie drogi 

powiatowej na terenie naszej gminy. Czy Starostwo ma zagwarantowane, że wykonawca 

doprowadzi tę drogę do stanu pierwotnego? 

 

Pan Jan Homa: Oczywiście. Nauczeni doświadczeniem z lat poprzednich, zawsze 

zawieramy  zapisy w umowie o konieczności przywrócenia terenu do stanu pierwotnego po 

zakończeniu inwestycji. 

Pan Franciszek Kwella- Sołtys: W jednym miejscu tej drogi jest bardzo duża wyrwa 

utrudniająca jazdę tym odcinkiem drogi. 

Pan Jan Homa: Zgłoszę to do natychmiastowej naprawy.  

Z uwagi na brak dodatkowych pytań Przewodniczący Rady podziękował Panu Janowi Homa 

za przedstawione informacje i poprosił o przedstawienie sprawozdania na temat remontu dróg 

gminnych.  

 

Pan Sławomir Słupczyński:  W 2015 roku na zimowe utrzymanie dróg gminnych (usuwanie 

gołoledzi) wydatkowano 2.754 zł. W roku bieżącym do dnia dzisiejszego wykonano 

następujące remonty dróg gminnych:  

 Ryjewo ulica Słoneczna /ułożenie płyt drogowych – materiał Gminy i częściowe 

utwardzenie gruzem/ koszt 4.416 zł w tym materiały 443 zł  

 Pułkowice ułożenie płyt drogowych na drodze gruntowej/ materiał Sołectwa / Koszt 

11.580 zł  

 Pułkowice naprawa wjazdu z drogi Powiatowej na drogę Gminną / poszerzenie wjazdu z 

materiału Gminy/ oraz punktowa naprawa drogi gruntowej z materiału Sołectwa koszt    

4.422 zł  

 Jałowiec – Mątowskie Pastwiska naprawa drogi gruntowej/ równanie, profilowanie, 

utwardzanie gruzem i pospółka, wałkowanie / koszt 5.904 w tym materiał 1.476 – Jałowiec 

naprawa dróg gruntowych gruzem koszt zakupu gruzu 2.214 zł i 5.535 zł /tereny Zielone- 

Mareza Kędziora/  

 Jałowiec naprawa drogi gruntowej szlaką  

 Mątki naprawa drogi gruntowej gruzem  

 naprawa drogi gruntowej szlaką ul. Podgórna 

 wykonanie wjazdów na parking przed placem zabaw przy Szkole we własnym zakresie z 

materiału Gminy /zakup cementu 72 zł  

 zakup znaków farb itp. Koszt 280 zł  

 odkrzaczanie poboczny dróg w m. Jałowiec, Jarzębina i Straszewo we własnym zakresie  

 równanie dróg gruntowych na terenie Gminy w razie potrzeb swoim sprzętem Ryjewo, 

Mątowskie Pastwiska, Trzciano, Straszewo - okaszanie poboczy dróg na terenie 

Gminy/miesiąc Maj / 

Ogółem wydatki na utrzymanie i remont dróg w okresie od stycznia do maja 2015 roku 

wyniosły 37.177 zł.  Jeżeli chodzi o wydatki sołectw, to w 2014 roku na remont dróg 

wydatkowały 50.634,22 zł, na zakup materiału do remontu dróg 21.640,95 zł a na transport 

tego materiału 6.500,00 zł. Na rok bieżący  sołectwa zaplanowały 61.680,00 zł na remonty 

dróg, 12.335,00 zł na zakup  materiału do remontu oraz 6.500,00 zł na transport materiału. 
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Duża część prac w sołectwach została już wykonana. Polegają one w większości na 

profilowaniu i wałowaniu dróg gruntowych. Obecnie trwa budowa dwóch dróg gminnych w 

miejscowości Barcice w ramach scalenia gruntów. Jest to inwestycja prowadzona przez 

Starostwo Powiatowe.  W najbliższym czasie zostaną poddane również remontowi drogi 

gminne asfaltowe, które podobnie jak w ubiegłym roku naprawy będą wykonywane przez 

firmę, która zajmuje się remontem dróg wojewódzkich.  

Radny Roman Szaflik: Czy wiadomo, kiedy zostanie wyrównana droga gruntowa w 

Rudnikach? 

Pan Sławomir Słupczyński: Jak tylko wykonawca, który zajmuje się remontowaniem dróg 

gminnych w sołectwach zakończy bieżące naprawy, to zajmie się remontem tej drogi.  

Radna Emilia Ostrowska – Cendrowska: Chciałabym zgłosić, że droga gminna w 

Sołtyskach, która niedawno była remontowana ze środków funduszu sołeckiego jest 

niszczona przez kierowcę, który odbiera od jednego z gospodarzy mleko.  Jest inna droga 

dojazdowa, utwardzona, ale kierowca notorycznie jeździ drogą, która w bardzo szybkim 

tempie przez takie użytkowanie jest niszczona. Doga ta już się zarywa a dopiero, co została 

wyremontowana. Kilkukrotnie zwracaliśmy uwagę temu kierowcy, bo dotyczy to tylko 

jednego z dwóch kierowców. Nie wiem może można by było porozumieć się z firmą, która 

skupuje to mleko, by zwróciła uwagę temu kierowcy.  

Pan Sławomir Słupczyński: Ja nie widzę problemu by porozmawiać z dyspozytorem tej 

firmy, by kierowca jeździł inną trasą, ale proszę też zrozumieć fakt, że jest to droga gminna i 

każdy ma prawo z niej korzystać.  

Przewodniczący Rady: Panie Wójcie, tak jak już wcześnie ustaliliśmy, czekamy na ustalenie 

terminu spotkania w sprawie ustalenia planu remontu  dróg gminnych. Jeżeli nie ma innych 

pytań dotyczących dróg gminnych, przedstawię pismo dotyczące realizacji zadań Zarządu 

Dróg Wojewódzkich w kwestii remontu dróg wojewódzkich.  

„W związku z niemożnością wzięcia udziału w dniu 27 maja 2015 r., w VII sesji Rady Gminy 

Ryjewo przekazuję Szanownej Radzie dane na temat utrzymania dróg wojewódzkich 

przebiegających przez teren Gminy Ryjewo. Wykonano w roku bieżącym do chwili obecnej 

następujące roboty utrzymaniowe:   

Remonty nawierzchni masą asfaltową na zimno  w ilości 132 m
2   

(ok. 13,00 Mg)  

Uzupełnienie poboczy destruktem asfaltowym w ilości 135 m 
2 

  (ok.10,00 Mg)  

Wykonanie rowków odwadniających w poboczach w ilości   67 szt.  

Remont nawierzchni grysami i emulsją asfaltową. Od dnia 21 maja 2015 r. wprowadziliśmy 

Wykonawcę na remont nawierzchni emulsją asfaltową i grysami, który zamierzamy zakończyć 

do około 15 czerwca 2015r. Do dnia 26.05.2015 r. wykonano 756 m
2 

(60,5 Mg materiałów) 

tego remontu na dr. Nr 602 i 129 m
2 

(10,9 Mg materiałów) na drodze Nr 529 .W dniu 

dzisiejszym rozpoczęto remont na dr. Nr 525.
  

Wymiana tablic i znaków drogowych w ilości 

15 szt.  
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Jednocześnie nadmieniam, że po zakończeniu remontów nawierzchni przystąpimy do wycinki 

krzewów, dalszej wymiany oznakowania pionowego i innych robót utrzymaniowych. 

Uzyskaliśmy zatwierdzenie projektu organizacji ruchu na oznakowanie dodatkowych 

przystanków (34 szt.) komunikacji zbiorowej, czego realizację rozpoczniemy z początkiem 

czerwca 2015 r. W tym celu zakupiliśmy znaki D-15 oraz słupki do tych znaków. Koszenie 

traw i chwastów rozpoczynamy z dniem 29.05.2015r.  W dniu wczorajszym ( 26 maja 2015r.) 

odbył się przegląd gwarancyjny odnowionego odcinka  drogi Nr 607 Gurcz – Ryjewo przy 

uczestnictwie Wójta Gminy Ryjewo. Ustalono m.in. dodatkowe pobudowanie studni, bądź  

rowu chłonnego dla odwodnienia krótkiego odcinka nawierzchni na wysokości  posesji nr 16 

ul. Grunwaldzkiej.” 

Pan Sławomir Słupczyński: Brałem udział w odbiorze tej drogi i Państwo, którzy tam 

mieszkają  wiedzą  najlepiej, jaki problem powstaje na tej drodze nawet przy niewielkich 

opadach deszczu.  Przy posesji nr 16 jest studnia chłonna, która powinna zbierać wodę z 

drogi, niestety nie spełnia ona swojego zadania i woda zalewa zarówno chodnik, ulice jak i 

posesję. Podczas tego przegląd ustaliliśmy, że zostanie wybudowany rów chłonny przy ul. 

Zielnej w stronę Jałowca i do tego rowu będzie odprowadzany nadmiar wody. Podczas 

przeglądu okazało się również, że druga studzienka, która przy tej drodze się znajduje, została 

uszkodzona i ja również wykonawca będzie musiał naprawić.  

 

Radna Barbara Wolak: Czy wykonanie oznakowania poziomego na drodze 607 było ujęte 

w specyfikacji, bo zgłaszaliśmy to niejednokrotnie do wykonania a nadal nie jest to zrobione? 

 

Pan Sławomir Słupczyński: W projekcie linie te zostały wrysowane, jednakże w części 

opisowej już wzmianki na ten temat nie ma. W tej  chwili Pan Tynda z ZDW tłumaczy to w 

ten sposób, że droga ta jest zbyt wąska i jedyną możliwością wykonania oznakowania 

poziomego jest   wykonanie jedynie linii bocznych, bo szerokość  tej drogi nie pozwala na to 

by ją dzielić linią środkową.  

 

Przewodniczący Rady: Proszę Państwa mimo, pewnych niedociągnięć i wad m.in. pobocza 

czy odwodnienia, powinniśmy się cieszyć z tego, że droga 607 została wyremontowana. 

Będziemy monitować do Urzędu Marszałkowskiego by te awarie zostały usunięte i nasze 

wszystkie uwagi dotyczące dróg wojewódzkich będziemy na bieżąco zgłaszać.   

 

Z uwagi na brak dodatkowych pytań Przewodniczący Rady podziękował za przedstawione 

informacje. 

 

Ad.6. Przedstawienie sprawozdania z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Przemocy  w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w roku 2014.  

 

Pani Małgorzata Kubic: Zespół Interdyscyplinarny został powołany Zarządzeniem Wójta 

Gminy Ryjewo w marcu  2011 r.  W skład Zespołu wchodzi 13 osób reprezentujących 

instytucje niosące pomoc w sytuacjach zagrożenia życia i zdrowia członków rodzin 

doświadczających przemocy. W miesiącu marcu 2012 r. Zarządzeniem Wójta przyjęto 

regulamin organizacyjny Zespołu oraz wybrano Przewodniczącego, Zastępcę oraz Sekretarza 

zespołu. W okresie od stycznia 2014 r. do grudnia 2014 roku do Zespołu 

Interdyscyplinarnego wpłynęło 15 Niebieskich Kart. ( W 2013 roku było ich 11 ) W 6 

przypadkach zakończono procedurę Niebieskiej Karty. Pozostałe są nadzorowane przez grupy 

robocze Zespołu Interdyscyplinarnego.  W Gminnym Ośrodku Pomocy Społecznej w 



Strona 7 z 14 
 

Ryjewie w 2014 r. udzielono wsparcia dla 8 rodzin (26 osób w rodzinach ), w których 

zgłoszony został problem przemocy w rodzinie. Pomoc polega przede wszystkim na wsparciu 

socjalnym, które ma na celu przeciwdziałanie izolacji społecznej, udzieleniu informacji o 

przysługujących prawach i możliwościach uzyskania pomocy.  Przy podejmowaniu działań 

wobec rodzin dotkniętych zjawiskiem przemocy pracownicy socjalni współpracuje z 

funkcjonariuszami Posterunku Policji w Ryjewie, kuratorium oraz asystentem rodzinnym, 

który ściśle współpracuje z pedagogami szkolnymi.  Dnia 15 grudnia 2014 r. odbyło się 

spotkanie całego składu Zespołu Interdyscyplinarnego. Ponadto w spotkaniu tym wzięła 

udział Pani Gabriela Mateusiak – Nadkomisarz Komendy Powiatowej Policji w Kwidzynie. 

Nadkomisarz przekazała wiele cennych wskazówek związanych z funkcjonowaniem Zespołu 

Interdyscyplinarnego oraz uwag dotyczących procedur Niebieska Karta. 

 

Informacja stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  

 

Ad.7. Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2014 rok: 

 

a) Sprawozdanie Wójta z wykonania budżetu za 2014 rok;  

 

Pan Sławomir Słupczyński: Dochody Gminy  zaplanowane w kwocie 19.908.871,00 zł 

wykonano w wysokości  19.890.641,54 zł,  co stanowi 99,9 %. Dochody uzyskano z tytułu: 

 Dochodów własnych ( z podatków i majątku gminy)             4.453.555,51 zł 

 Udziałów w podatkach dochod. Budżetu państwa                  1.938.605,67 zł 

 Dotacji celowych                                                                     4.494.995,14 zł 

 Subwencji ogólnych                                                                8.919.213,00 zł 

 Środków na dofinansowanie zadań własnych gminy                  84.272,22 zł   

pozyskanych z innych źródeł                                                        

  

Głównym źródłem dochodów gminy 2014 roku były subwencje ogólne stanowiące  44,8% 

udziału w dochodach gminy, kolejnym dotacje celowe, których udział w dochodach gminy 

wynosił 22,6 % oraz dochody własne gminy 22,4 %. Subwencje oraz dotacje celowe 

wpływały na konto gminy w sposób terminowy, zgodnie z przyjętym planem. Plan dochodów 

własnych  wykonano w wysokości 100,4 %, uzyskując środki na kwotę 4.453.555,51zł. 

Najwyższe dochody w ramach dochodów własnych uzyskano z następujących źródeł: 

 

 Podatku od nieruchomości na kwotę 1.270.361,55 zł, co stanowi 6,4% udziału                          

w dochodach gminy  

 Podatku rolnego na kwotę  857.477,08 zł,  stanowiącą 4,3%  udziału w dochodach gminy. 

 

Stan zaległości w podatkach lokalnych  na 31.12.2014 roku  przedstawia się następująco: 

1. w podatku od nieruchomości  295.994,75 

2. w podatku  rolnym  58.253,33    

3. w podatku od środków transportowych  4.514,80 

4. w podatku leśnym  159,00.  

 

Wydatki Gminy zaplanowane w kwocie 21.307.685,00 zł wykonano w wysokości  

19.039.291,49 zł,  tj. w  89,4 %. Na  wydatki bieżące wydatkowano kwotę 18.223.313,41 zł  

tj. 95,2 %  planu, a na wydatki majątkowe  815.978,08 zł tj. 37,6 % planu. W ramach 

wydatków bieżących środki przeznaczono na finansowanie działalności 5 jednostek 

budżetowych gminy w tym:                                                                      
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1. Szkoły Podstawowej w Ryjewie na kwotę  3.655.723,93 zł, 

2. Szkoły Podstawowej w Straszewie  na kwotę  1.159.244,72 zł, 

3. Gimnazjum w Ryjewie na kwotę  1.374.711,73 zł, 

4. Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Ryjewie na kwotę  4.668.981,64 zł. 

5. Urzędu Gminy w Ryjewie na kwotę  2.159.930,82 zł.  

 

Przekazano dotacje między innymi na: 

1. celowe na realizację zadań gminy zleconych jednostkom spoza sektora finansów 

publicznych w wysokości  194.687,43 zł, 

2. celowe na realizację zadań gminy zleconych jednostkom sektora finansów publicznych w 

wysokości  71.196,61 zł, 

3. podmiotowe dla samorządowych instytucji kultury na kwotę  525.994,39 zł,  

4. podmiotową dla niepublicznego przedszkola „ Maluszek „ w Ryjewie  na kwotę  

508.400,66 zł. 

 

Razem dotacje udzielone z budżetu gminy  wynoszą 1.300.279,09 zł,  co stanowi  7,1 % 

wydatków bieżących gminy. Ponadto ponoszono wszystkie inne wydatki  określone w 

ustawie o samorządzie gminnym, jako wydatki własne gminy. Przychody Gminy  

zaplanowano w wysokości  1.930.386,00 zł, wykonano w  49,7 % tj. w kwocie  958.761,27 

zł. w tym z tytułu: pożyczek na finansowanie zadań realizowanych z udziałem środków z 

budżetu UE  274.880,60 ; wolnych środków w wysokości  683.880,67 zł. Nie zaciągnięto 

zobowiązań na realizację inwestycji „Budowa wodociągu we wsiach Borowy Młyn, 

Pułkowice” w związku  z przesunięciem terminu jej realizacji. Rozchody w wysokości 

531.572,00 dotyczą spłat wcześniej zaciągniętych  pożyczek i kredytów  zgodnie z umowami 

zawartymi z bankami. Wynik Finansowy Gminy  na 31.12.2014 roku występuje nadwyżka 

budżetowa  Gminy w wysokości  851.350,05zł. Zadłużenie gminy z tytułu zaciągniętych 

pożyczek i kredytów wynosi 6.694.994,60 zł. Nie prolongowano spłaty żadnej raty kredytu na 

kolejne lata. Gmina posiada należności wymagalne na dzień 31.12.2014roku w wysokości 

1.581.790,12 zł. Należności te powstały z tytułów dostaw usług dla ludności świadczonych w   

Zespole Szkół w Ryjewie w wysokości  243,40,  wypłat  zaliczek i funduszu alimentacyjnego  

979.907,01 zł oraz zaległości w podatkach i opłatach oraz pozostałych dochodach gminy na 

kwotę  601.639,71 zł. Gmina nie posiada zobowiązań wymagalnych na dzień 31.12.2014r.  

Sprawozdanie  stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  

 

b) Odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z wykonania 

budżetu Gminy Ryjewo za 2014 rok wraz ze sprawozdaniem finansowym; 

 

Pozytywną opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej odczytał Przewodniczący Rady 

Kazimierz Zima.  

 

Opinia stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  

 

c) Przedstawienie opinii Komisji Rewizyjnej w sprawie wykonania budżetu Gminy 

Ryjewo  za 2014 rok; 
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Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Marek Górecki: Komisja Rewizyjna Rady Gminy 

Ryjewo na posiedzeniu dnia 27 kwietnia 2015 r. kierując się kryteriami: legalności, 

rzetelności, gospodarności i celowości, rozpatrując w szczególności sprawozdanie z 

wykonania budżetu za 2014 roku, sprawozdanie finansowe za 2014 rok, informację o stanie 

mienia Gminy Ryjewo, opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku dotyczącą 

sprawozdania z wykonania budżetu oraz informacji o stanie mienia Gminy Ryjewo dokonała 

oceny wykonania budżetu Gminy Ryjewo. Komisja Rewizyjna opiniuje, iż wykonanie 

budżetu nie budzi zastrzeżeń zarówno pod względem finansowym jak i prawnym 

jednocześnie nie wnosi uwag do przedstawionego sprawozdania i ocenia pozytywnie 

działania Wójta Gminy Ryjewo w zakresie realizacji wydatków budżetowych w 2014 roku. 

 

Opinia stanowi załącznik nr 7 do protokołu.  

 

d) Dyskusja dotycząca przedstawionego sprawozdania z wykonania budżetu Gminy 

Ryjewo  za 2014 rok; 

 

Przewodniczący Rady: W 2013 roku jak przyjmowaliśmy ten budżet  to mówiliśmy, że jest 

on bardzo realny do wykonania, że dobrze stworzyć budżet, który da się wykonać a nie 

budżet, który jest budżetem marzeń i wymysłów. Jest to budżet, w którym wykonaliśmy 

dochody w 99,9% a wiec bardzo  wysoki procent. Pewnie Przewodnicząca Komisji ds. 

Budżetu powie o tym, że  martwią ją zaległości w podatkach, ale tu trochę to jakby nasza 

praca jest syzyfowa. Ten budżet pozostawił kilka dobrych inwestycji. Przede wszystkim dwa 

wodociągi, które powstały mimo wielu trudności. Jest również boisko ze sztuczną 

nawierzchnią  i wiele innych w każdej części naszej gminy. Nie chciałbym też żeby to tak 

kolorowo wyglądało, bo mamy mnóstwo braków, ale nie da się tego zrobić w ciągu roku, 

dwóch czy nawet czterech.  W moim odczuciu wykonanie budżetu na takim poziomie jest 

powodem do zadowolenia.  

 

Radna Barbara Wolak: Pierwsze zdanie wykonania budżetu świadczy już o tym , że budżet 

został skonstruowany dobrze, skoro  plan został wykonany w 99,9 %. Zwróciłam szczególną 

uwagą na podatki, bo jest to fundusz własny, który daje nam jakieś dochody. Zwróciłam 

uwagę na podatek od osób prawnych wykonany w 92% a podatek od osób fizycznych, w 

103% więc to już świadczy o tym, że pilnuje się tych spraw. Wiadomo, że są pozycje, w 

których ściągamy zaległości z poprzednich lat, co dobrze świadczy, bo jak już 

Przewodniczący podpowiedział, zawsze martwią mnie zaległości, bo widzimy, że one 

wzrastają, chociażby fundusz alimentacyjny, który pamiętam  dwie czy trzy kadencje temu 

wynosił 500 tyś. zł a teraz prawie 1 mln zł. Na szczęście podatki tak bardzo się nie 

zwiększyły, ale i tak wszystko to ma wpływ na budżet.  

 

Radny Roman Szaflik: Chciałbym powiedzieć na początek, ze bardzo dobrze nam się 

współpracuje z Wójtem, a  jeżeli chodzi o budżet, to,  jako rolnicy mamy trochę zmniejszone 

środki na melioracje  i mamy nadzieję, że w przyszłych latach uda się to zwiększyć na 

zarówno meliorację jak i na remont dróg gminnych, bo są jeszcze takie drogi, które wymagają 

remontu a z roku na rok sprzęt rolniczy jest coraz cięższy.  

 

Radna Bernadeta Łukaszewska: Komisja ds. edukacji podziela pogląd pozostałych dwóch 

komisji, co do wykonania budżetu, bo większość pozytywnych rzeczy została już 

powiedziana. Na pewno to, że jest wspaniała współpraca z Panem Wójtem  i naprawdę 

świetne rozumienie on potrzeby oświaty, jest ogromnym plusem. Wydatki w ramach oświaty 

wyniosły aż 98,2%, subwencja oświatowa jest przekazywana bardzo terminowo i zgodnie z 

wymogami ustawowymi. Jest zapewne zapotrzebowanie placówek oświatowych na 
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zwiększone wydatki w szczególnie  na poprawę bazy dydaktycznej, ale wiemy, że nie da się 

w przeciągu kilku miesięcy aż tak wiele zmienić. Wiadomo, że nam marzą się bardziej 

nowoczesne klasy i  nowoczesne wyposażenie, ale wierzę, że właśnie przy takiej aktywności 

Pana Wójta, Radnych i urzędu będzie coraz lepiej. Istotny jest też fakt corocznego 

zwiększania środków finansowych na oświatę, bo kwota, w 2014 r.  była wyższa o prawie 

200 tyś. zł niż w roku poprzednim.  

 

Pan Sławomir Słupczyński: Dziękuję bardzo za pochwały, mogę powiedzieć, że na pewno 

zarówno Państwo Radni, Ja oraz pracowniczy urzędu będą starali się  by ta współpraca 

układała się jak najbardziej pozytywnie i mam nadzieję , że dzięki  temu uda nam się jeszcze 

więcej dla tej gminy uczynić.  Nie spodziewałem się tylu miłych słów, ale należy pamiętać o 

tym, że mówi się zawsze o Wójcie, ale  Wójt jest tylko człowiekiem, który zarządza urzędem 

a jednak to pracownicy na mój wizerunek i na te moje zasługi pracują, dlatego bardzo 

dziękuje za te dobre słowa. Mam nadzieje, że w przyszłym roku nie będą one gorsze.  

 

e) Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Ryjewo za rok 2014. 

 

Projekt uchwały  odczytał Pan Kazimierz Zima – Przewodniczący Rady, po czym wystąpił z 

pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. Wobec braku uwag przystąpiono do 

głosowania 

 

W głosowaniu udział wzięło  15  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie  (za – 15 , przeciw – 

0, wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr VII/41/15 z dnia 27 maja 2015 

roku w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Ryjewo za rok 2014. Uchwała stanowi 

załącznik Nr 8 do protokołu.  

 

Ad.8. Głosowanie w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy Ryjewo:  

 

a) Przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Ryjewo w sprawie 

udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Ryjewo; 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Marek Górecki: Wniosek Komisji Rewizyjnej Rady 

Gminy  Ryjewo w sprawie  udzielenia  Wójtowi   Gminy  Ryjewo absolutorium z tytułu 

wykonania budżetu gminy za rok 2014. Na podstawie art. 18a ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 

1990 r. o samorządzie gminnym (Jednolity tekst: Dz. U. z 2013 r. poz. 594 z późniejszymi 

zmianami), art. 270 ust.3 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. o finansach publicznych (Dz. U. z 

2013, poz. 885 z późn. zm.), §  32 Statutu Gminy Ryjewo i § 2 ust. 2 Regulaminu Komisji 

Komisja Rewizyjna Rady Gminy po rozpatrzeniu: 

 

1. sprawozdania finansowego, 

2. sprawozdania Wójta Gminy z wykonania budżetu w 2014 r. wraz z opinią Regionalnej 

Izby Obrachunkowej w Gdańsku, 

3. informacji o stanie mienia komunalnego, 

4. dokonania własnych kontroli i analiz, 

 

na posiedzeniu w dniu 27 kwietnia 2015 roku dokonała oceny wykonania budżetu gminy w 

roku 2014 i postanowiła ocenić sprawozdanie z wykonania budżetu w roku 2014  pozytywnie 

oraz złożyć wniosek o udzielenie absolutorium.   

Wniosek stanowi załącznik nr 9 do protokołu.                                             
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b) Odczytanie uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku w sprawie opinii                         

o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Ryjewo; 

 

Pozytywną opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej odczytał Przewodniczący Rady 

Kazimierz Zima.  

 

Uchwała stanowi załącznik Nr 10 do protokołu.  

 

Przewodniczący Rady: Proszę Państwa musimy pamiętać również o tym, że wykonawcą 

budżetu do wyborów samorządowych był Pan Józef Gutowski natomiast faktem jest, że Pan 

Sławomir Słupczyński, jako Zastępca Wójta również odpowiadał za jego realizację.  

 

c) Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Ryjewo.  

 

Projekt uchwały odczytał Pan Kazimierz Zima – Przewodniczący Rady. 

 

Przewodniczący Rady: Proszę Państwa musimy pamiętać również o tym, że wykonawcą 

budżetu do wyborów samorządowych był Pan Józef Gutowski natomiast faktem jest, że Pan 

Sławomir Słupczyński, jako Zastępca Wójta również odpowiadał za jego realizację.  

 

Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 

 

W głosowaniu udział wzięło 15  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie  (za – 15 , przeciw – 0, 

wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr VII/42/15 z dnia 27 maja 2015 

roku w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Ryjewo. Uchwała stanowi załącznik 

Nr 11 do protokołu.  

 

Przewodniczący Rady: Gratuluję. Mimo, iż obowiązki Wójta pełni Pan od pół roku to dał 

Pan  się poznać, jako osoba komunikatywna a przede wszystkim  nastawiona na dialog. 

Gratuluję raz jeszcze i życzę dalszych sukcesów.  

 

Pan Sławomir Słupczyński: Proszę Państwa ja oczywiście w imieniu mojego poprzednika 

Wójta Józefa Gutowskiego oraz w swoim własnym  chciałbym  Państwu bardzo serdecznie 

podziękować za to absolutorium  i chciałbym powiedzieć, że to nie tylko sukces Wójta, ale 

nas wszystkich. Ten budżet wykonywałem ja z Wójtem Gutowskim, ale Państwo go pilnowali                  

i przyjmowali, dlatego uważam, że to absolutorium  jest dla nas wszystkich, nie tylko dla 

Wójta. Mam nadzieję, że w przyszłym roku będzie podobnie.  

 

Ad.9. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Regulaminu udzielania dofinansowania 

do prac związanych z usuwaniem wyrobów zawierających azbest z terenu 

nieruchomości położonych na obszarze Gminy Ryjewo ze środków pochodzących z 

dotacji Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w 

Gdańsku z udziałem środków udostępnionych przez Narodowy Fundusz Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej. 

 

Projekt uchwały  odczytał Pan Sławomir Słupczyński -  Wójt Gminy. 

 

Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 



Strona 12 z 14 
 

 

W głosowaniu udział wzięło  15 radnych. W  głosowaniu jednogłośnie  (za – 15, przeciw – 0, 

wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr VII/43/15 z dnia 27 maja 2015 

roku w sprawie zatwierdzenia Regulaminu udzielania dofinansowania do prac związanych z 

usuwaniem wyrobów zawierających azbest z terenu nieruchomości położonych na obszarze 

Gminy Ryjewo ze środków pochodzących z dotacji Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej w Gdańsku z udziałem środków udostępnionych przez 

Narodowy Fundusz Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej. Uchwała stanowi załącznik 

Nr 12 do protokołu.  

 

Ad.10. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia stawki procentowej służącej naliczeniu 

opłaty adiacenckiej z tytułu wzrostu wartości nieruchomości w wyniku podziału 

nieruchomości lub spowodowanych budową urządzeń infrastruktury technicznej. 

 

Projekt uchwały  odczytał Pan Sławomir Słupczyński -  Wójt Gminy.  

 

Pan Sławomir Słupczyński: Ta uchwała, do której przyjęcia zobowiązuje nas ustawa, 

spowoduje, że mieszkańcy, na których działkach wykonaliśmy np. budowę sieci 

wodociągowej czy też kanalizacyjnej, z uwagi na wzrost wartości tej działki, będą 

zobowiązani uiszczać dodatkową opłatę adiacencką. 

 

Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania 

 

W głosowaniu udział wzięło  15 radnych. W  głosowaniu jednogłośnie  (za – 0, przeciw – 15, 

wstrzymało się – 0) Rada Gminy odrzuciła projekt uchwały w sprawie ustalenia stawki 

procentowej służącej naliczeniu opłaty adiacenckiej z tytułu wzrostu wartości nieruchomości 

w wyniku podziału nieruchomości lub spowodowanych budową urządzeń infrastruktury 

technicznej.  Projekt stanowi załącznik nr 13 do protokołu.  

 

Ad.11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr III/17/14 Rady Gminy Ryjewo z 

dnia 29 grudnia 2014 roku w sprawie uchwalenia budżetu gminy na rok 2015.  

 

Projekt uchwały  odczytała Pani Małgorzata Zdunek  Skarbnik Gminy. 

 

Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania 

 

W głosowaniu udział wzięło  15  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie  (za – 15, przeciw – 0, 

wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr VII/44/15 z dnia 27 maja 2015 

roku w sprawie zmiany Uchwały Nr III/17/14 Rady Gminy Ryjewo z dnia 29 grudnia 2014 

roku w sprawie uchwalenia budżetu gminy na rok 2015. Uchwała stanowi załącznik Nr 14 do 

protokołu.  

 

Ad.12. Podjęcie uchwały w sprawie  przekazania przez Gminę Ryjewo środków 

finansowych zaplanowanych w budżecie Gminy Ryjewo w roku 2015, na Wojewódzki 

Fundusz Wsparcia Państwowej Straży Pożarnej Województwa Pomorskiego.  

 

Projekt uchwały  odczytała Pani Małgorzata Zdunek  Skarbnik Gminy. 
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Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania 

 

W głosowaniu udział wzięło  15  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie  (za – 15 , przeciw – 

0, wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr VII/45/15 z dnia 27 maja 2015 

roku w sprawie zmiany Uchwały Nr III/17/14 Rady Gminy Ryjewo z dnia 29 grudnia 2014 

roku w sprawie uchwalenia budżetu gminy na rok 2015.  Uchwała stanowi załącznik Nr 15 do 

protokołu.  

 

Ad.13. Informacja Wójta z działalności w okresie między sesjami.  

 

 06.05. uczestniczyłem w spotkaniu w Urzędzie Miejskim w Gdańsku odnośnie spalarni 

śmieci w Szadółkach. 

 07-08.05. odbyło się VII Forum Samorządowo-Wodociągowe. Podczas spotkania swoją 

ofertę prezentowały firmy, których działalność związana jest z gospodarką komunalną. 

 08.05. uczestniczyłem w konferencji pt. „Współpraca z Kwidzyńskim Parkiem 

Przemysłowo- Technologicznym szansą na rozwój przedsiębiorstw w regionie”. Podczas 

konferencji przedstawiono wsparcie oferowane przez nowo utworzony KPPT z Centrum 

Energii Odnawialnej. Zaprezentowano oferty zakupu / dzierżawy terenów/ działek 

inwestycyjnych. Poinformowano o ulgach dla podmiotów inwestujących na terenie Parku. 

Przedstawiono oferty pożyczek nisko oprocentowanych i poręczeń z funduszu Jeremie. 

Przedstawiono także możliwości finansowania rozwoju firm dzięki pozyskiwaniu funduszy 

z zewnątrz i wsparciu, jakie proponuje w tym zakresie KPPT.  

 11.05. w Benowie spotkałem się z komendantem OSP Benowo i szefową Koła Gospodyń 

Wiejskich „Renawa” w sprawie funkcjonowania remizy strażackiej.  

 12.05. odbyłem spotkanie z przedstawicielem firmy chcącej budować farmy 

fotowoltaniczne. Ta tematyka poruszana będzie na spotkaniu z sołtysami w dniu 29.05 o 

godz. 13.00 – na którą zapraszam wszystkich innych zainteresowanych fotowoltaniką. 

Tego dnia wizytowałem uszkodzony mostek w Rudnikach.  

 w dniach 18-19.05. uczestniczyłem w szkoleniu pt. „Organizacja funkcjonowania organów 

administracji publicznej podczas wykonywania zadań obronnych” zorganizowanym przez 

Wydział Bezpieczeństwa i Zarządzania Kryzysowego Urzędu Wojewódzkiego. 

 19.05 odbyło się podpisanie umowy z firmą EKOWATER Sp. z o.o. Łomianki , która ma 

opracować projekt modernizacji oczyszczalni w Mątowskich Pastwiskach. Tego dnia 

odbyło się również wspólne posiedzenie Komisji Rady Gminy, na którym poruszane były 

tematy dzisiejszej sesji. W godzinach popołudniowych spotkałem się z sołtysem Jałowca w 

sprawie spornej drogi. 

 20.05. w Prabutach odbyło się spotkanie Wójtów Ryjewa, Mikołajek Pomorskich, Starego 

Targu, Starego Dzierzgonia oraz Burmistrzów Prabut i Dzierzgonia z przedstawicielami 

Pomorskiego Biura Planowania Regionalnego w sprawie planowania przestrzennego 

obszaru funkcjonalnego „Wschodnie Powiśle” i określenia kierunków rozwoju 

zagospodarowania tego obszaru. 

 tego dnia w Starostwie Powiatowym w Kwidzynie odbyło się spotkanie dotyczące 

zbiorowego transportu drogowego.  

 21.05. w Sądzie Rejonowym w Kwidzynie podpisałem porozumienie przed sądowe z firmą 

Elwot  dotyczące zapłaty za przewierty sterowane przy budowie Wodociągu w 

Pułkowicach i Borowym Młynie.  

 22.05. w GOK w Ryjewie odbył się I turniej teatralny „Kurtyna’’ zorganizowany z 

wielkim rozmachem przez  ZS Ryjewo i GOK Ryjewo. Festiwal okazał się Wielkim  

Sukcesem Kulturalnym i organizacyjnym dzięki osobistemu zaangażowaniu naszej 
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koleżanki radnej Bernadety Łukaszewskiej, której w tym miejscu chciałbym serdecznie 

podziękować i pogratulować. Tego dnia odbyła się też weryfikacja boiska w Straszewie, 

Trzcianie  i Ryjewie.  

 23.05. w  Benowie odbyły się Gminne Zawody OSP. Ta impreza również została wzorowo 

zorganizowana. Najlepszą seniorską drużyną okazało się OSP Benowo.  

 25.05. uczestniczyłem w spotkaniu na temat utworzenia Młodzieżowej Rady Gminy.  

 26.05. w Urzędzie Miasta w Kwidzynie odbyło się spotkanie na temat rozliczenia budowy 

ZUO Gilwa Mała. Tego dnia uczestniczyłem w spotkaniu na drodze wojewódzkiej nr 607 

przy studzience chłonnej, która zalewa chodnik. Ustalono, że w miesiącu czerwcu lub 

lipcu ta niedoróbka zostanie usunięta.  

 w  dniu dzisiejszym, w SOSW w Barcicach odbyła się cykliczna impreza „Barcickie 

Lasy’’. 

 26.05.2015- odszedł nasz przyjaciel ,długoletni pracownik UM w Kwidzynie  i Rady 

obecnej Kadencji Wojciech Weryk -  Myślę ,że powinniśmy uczcić jego pamięć minutą 

ciszy. 

 

Ad.14/15  Interpelacje i zapytania radnych/ Odpowiedzi na interpelacje i zapytania 

radnych.  

 

Nie zgłoszono.  

 

Ad.16. Wolne wnioski i informacje.  

 

Pan Sławomir Słupczyński: W związku z rozpoczęciem nowego okresu programowania 

samorządy zobowiązane zostały do utworzenia lokalnych strategii rozwoju. Przyjęcie takiego 

dokumentu w znacznym stopniu pozwoli nam w przyszłości pozyskiwać środki na 

przedsięwzięcia ujęte w tej strategii. W związku z tym mam prośbę zarówno do Radnych jak i 

Sołtysów o to by zastanowili się nad przedsięwzięciami, jakie według nich potrzebne są 

naszej gminie i jakie warto jest wpisać do tej strategii.  

 

Przewodniczący Rady: Proszę Państwa, data dzisiejszej sesji, nie jest datą przypadkową. 

Równo 25 lat temu powstał samorząd terytorialny w Polsce. Z tej okazji Marszałek Senatu 

Rzeczypospolitej Polskiej Pan Bogdan Borusewicz przekazał List, z życzeniami oraz słowami 

uznania dla naszej pracy i podejmowanego wysiłku na rzecz rozwoju naszych lokalnych 

ojczyzn.  

 

Ad.17. Zakończenie obrad.  

 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął obrady  VII sesji Rady 

Gminy Ryjewo. 

 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

 

                                                                                                         Przewodniczący 

                                                                                                         Rady       Gminy 

 

                                                                                                         Kazimierz Zima 
 


